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Protokół nr 6/2021 

z posiedzenia w trybie zdalnym XXX sesji zwyczajnej  

VI kadencji Rady Powiatu w Legionowie 

 

WAK.0002.6.2021 

XXX Sesja Rady Powiatu w Legionowie w dniu 28 czerwca 2021 odbyła się                     
z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania). 

Obrady rozpoczęto 28 czerwca 2021 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 14:47 tego 

samego dnia. 

 

1. Otwarcie obrad. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie Pan Leszek Smuniewski, 

witając radnych, gości oraz pozostałych członków obrad. 

Lista radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu (obecność potwierdzona przez 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie). 

Lista gości uczestniczących w obradach stanowi załącznik nr 2 do protokołu (obecność 

potwierdzona przez Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie). 

 

W posiedzeniu wzięło udział 22 członków Rady Powiatu w Legionowie: 

1. Aleksandra Bednarek 

2. Agnieszka Borkowska 

3. Piotr Choroś 

4. Przemysław Cichocki 

5. Zenon Durka 

6. Anna Gajewska 

7. Zbigniew Garbaczewski 

8. Mirosław Kado 

9. Michał Kobrzyński 

10. Izabela Kownacka 

11. Grzegorz Kubalski 

12. Zenon Kuska 

13. Konrad Michalski 

14. Agnieszka Powała 

15. Leszek Smuniewski 

16. Sylwester Sokolnicki 

17. Artur Stankiewicz 

18. Jacek Szczepański 

19. Mariusz Śledziewski 

20. Tomasz Talarski 

21. Robert Wróbel 
22. Grzegorz Zbroch 
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Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski poinformował zebranych, że na mocy art. 15 ust. 

1a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, obrady Rady Powiatu         

w Legionowie są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz            

i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w BIP Powiatu Legionowskiego oraz na stronie 

internetowej Powiatu Legionowskiego. Jeśli Państwa obecność na sesji Rady Powiatu nie 

jest związana z wykonywaniem obowiązków służbowych i nie życzą sobie Państwo, aby ich 

wypowiedzi lub wizerunek zostały utrwalone, uprzejmie proszę o zaprzestanie udziału          
w obradach poprzez rozłączenie się z wideokonferencji. 

Przewodniczący Rady przekazał uczestnikom obrad wskazówki związane z organizacją 

wideokonferencji, między innymi w kwestii zabierania głosu, obsługi i rejestracji                   

w programie e-sesja oraz programie zoom, zasad głosowania (przed każdym głosowaniem 

potwierdzenie kworum), realizacji porządku obrad. Nadmienił, że jeżeli z powodów 

technicznych, będzie miał problem z prowadzeniem obrad, upoważnia 

Wiceprzewodniczącego Pana Roberta Wróbla do dalszego prowadzenia Sesji, zgodnie                     
z porządkiem obrad. 

 

 

 

2. Informacja o porządku obrad. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy Radni otrzymali porządek obrad, 

wraz z innymi materiałami na Sesję. Jednocześnie zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi 

odnośnie przedstawionego porządku.  

1. Otwarcie obrad. 

2. Informacja o porządku obrad. 

3. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

4. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty Legionowskiego. 

5. Rozpatrzenie Raportu o stanie Powiatu Legionowskiego za 2020 rok. 

Debata nad raportem.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie udzielenia 

wotum zaufania Zarządowi Powiatu w Legionowie. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Legionowskiego za 2020 r.: 

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za 2020 r.; 

b) przedstawienie sprawozdania finansowego za 2020 r.; 

c) informacja o stanie mienia Powiatu Legionowskiego; 

d) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Legionowie 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Legionowskiego za 2020 r.; 

e) dyskusja. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie udzielania 

absolutorium Zarządowi Powiatu w Legionowie z tytułu wykonania budżetu za 2020 

rok: 

a) zapoznanie ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium; 

b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie 

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Legionowie                 

w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Legionowie za 2020 

rok; 
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c) dyskusja.   

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę 

Nr 192/XXIV/2020 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2021. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę      

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego 

na lata 2021 – 2035. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie przyjęcia 

„Programu Działań Powiatu Legionowskiego na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na 

lata 2021 – 2026”. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Gminy Wieliszew. 

13. Rozpatrzenie projektu stanowiska Rady Powiatu w Legionowie w sprawie przebiegu 

korytarza Obwodnicy Aglomeracyjnej Warszawy. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie wygaśnięcia 

mandatu radnego Rady Powiatu w Legionowie. 

15. Przyjęcie protokołu z XXIX Sesji Rady Powiatu w Legionowie. 

16. Wolne wnioski i oświadczenia. 

17. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Nikt nie zgłosił żadnych uwag, więc Pan Leszek Smuniewski przystąpił do realizacji 

kolejnego punktu posiedzenia. 

 

 

3. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

Przewodniczący Rady powiedział, że w okresie od dnia 29.05.2021 r. do dnia 

25.06.2021 r., wpłynęły do Biura Rady lub bezpośrednio do Przewodniczącego Rady 

następujące pisma: 

1) uchwała 3.f./300/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej         

w Warszawie z dnia 16 czerwca 2021r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Legionowie w sprawie udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu w Legionowie z tytułu wykonania budżetu w 2020 roku; 

2) pismo do wiadomości Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie, które 

wpłynęło do Komisji Porządku Publicznego Rady Powiatu w Legionowie od Radnych 

Rady Miasta Legionowo stanowi załącznik nr 3 do protokołu; 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że  pismo dotyczy ustalenia ekwiwalentu 

pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych, ujednolicenia stawek na 

terenie całego Powiatu Legionowskiego; nadmienił, że Komisja Porządku 

Publicznego Rady Powiatu w Legionowie, omówiła pismo na posiedzeniu w dniu 

23.06.br i zadecydowała o  przekazaniu pisma do Starosty Legionowskiego,                 

z prośbą o rozpatrzenie i ewentualne wsparcie inicjatyw, na najbliższym Konwencie 

Samorządowym Powiatu Legionowskiego;  

3) odpowiedź na pytanie zadane podczas Sesji w dniu 31.05.br. przez Pana Tomasza 

Talarskiego, dotyczące informacji na temat pomocy rzeczowej i finansowej jaka 

została udzielona gminom z terenu Powiatu Legionowskiego w 2020 r. oraz                

od 01.01. do 31.05.2021 r. stanowi załącznik nr 4 do protokołu; 

Pan Leszek Smuniewski nadmienił, że odpowiedź została przekazana drogą mailową 

w dniu 10.06.br. do wszystkich zainteresowanych: Pana Tomasza Talarskiego, Pani 

Izabeli Kownackiej, Pani Aleksandry Bednarek, Pana Jacka Szczepańskiego; 
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4) odpowiedzi na pytania i prośby Pani Agnieszki Borkowskiej, zadane podczas Sesji    

w dniu 31.05.br. w sprawie: 

a) podcięcia gałęzi drzew nad ścieżkami rowerowymi oraz obumarłych drzew            

w ul. Jagiellońskiej - stanowi załącznik nr 5 do protokołu; 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że odpowiedź została przekazana drogą 

mailową w dniu 11.06.br.; 

b) nadmiernej uciążliwości hałasu z ul. Krakowskiej, Al. Róż i Al. Legionów  -

stanowi załącznik nr 6 do protokołu; 

Przewodniczący Rady nadmienił, że odpowiedź została przekazana drogą 

mailową w dniu 16.06.br.; 

c) stanu kadrowego policjantów dzielnicowych w Komendzie Powiatowej Policji - 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu ; 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że odpowiedź została przekazana drogą 

mailową w dniu 18.06.br.; 

5) sprawozdanie od Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie, z działań 

podejmowanych na terenie nadzoru wodnego w Dębem na obszarach powiatów: 

Pułtuskiego, Legionowskiego, Nowodworskiego za rok 2020 - stanowi załącznik      

nr 8 do protokołu; 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że obowiązek przedstawienia takiego 

sprawozdania Radzie Powiatu, wynika z zapisów ustawy Prawo wodne – art. 250   

ust. 10; nadmienił, że jeżeli ktoś z Radnych chciałby zapoznać się szczegółowo          

z dokumentem, to jest on dostępny w Biurze Rady; 

6) zaproszenie na uroczystości w dniu 17.06.br. z okazji 78. rocznicy bohaterskiej 

śmierci czterech podchorążych Armii Krajowej osłaniających transport alianckiej 

broni zrzutowej - stanowi załącznik nr 9 do protokołu ;  

Przewodniczący Rady nadmienił, że jedna z tych uroczystości odbyła się w Gminie 

Nieporęt, a druga w Legionowie; zaznaczył, że wspólnie z Wicestarostą Panem 

Konradem Michalskim reprezentował Radę Powiatu w tych uroczystościach;   

dodał, że zaproszenie zostało przekazane do wszystkich Radnych drogą mailową     

w dniu 10.06.br.; 

7) zaproszenie na futurystyczne widowisko – finał projektu Lemowskie 

Konstelacje/Instalacje; 

Przewodniczący Rady nadmienił, że zaproszenie zostało przekazane do wszystkich 

Radnych drogą mailową w dniu 21.06.br.. 

 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że termin kolejnej Sesji Rady Powiatu został 

wyznaczony na 30.08.br. Nadmienił, że jeżeli sytuacja na to pozwoli, Sesja we wrześniu 

odbędzie się w trybie stacjonarnym.  
 

 

4. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty 

Legionowskiego. 

Starosta Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że szczegółowe informacje dotyczące 

pracy Zarządu Powiatu Legionowskiego oraz poszczególnych komórek organizacyjnych 

Starostwa Powiatowego w Legionowie, Radni otrzymali w formie elektronicznej. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

Przedstawił również prezentację, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu, na temat 

najważniejszych bieżących prac na terenie Powiatu Legionowskiego.  

Przewodniczący Rady podziękował Staroście Legionowskiemu za przekazanie 

szczegółowych informacji i zaproponował dyskusję w tym temacie, w której kolejno udział 

wzięli. 
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Pan Tomasz Talarski podziękował za życzenia z okazji Dnia Bibliotekarza, które otrzymali 

Bibliotekarze Legionowscy od Pana Starosty. Jednocześnie w imieniu swoim i Bibliotekarzy, 

przekazał życzenia dla Pana Starosty z okazji otrzymania Państwowego Odznaczenia, 

Krzyża Kawalerskiego Orderu Odrodzenia Polski. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad.    

 

5. Rozpatrzenie Raportu o stanie Powiatu Legionowskiego za 2020 rok. Debata 

nad raportem. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Sekretarza Powiatu Legionowskiego   

o przedstawienie Raportu o stanie powiatu za 2020 rok.  

Pan Paweł Trawkowski powiedział, że Raport o stanie powiatu jest dokumentem 

przedkładanym corocznie Radzie Powiatu przez Zarząd Powiatu. Nadmienił, że jest to 

dokument, który pokazuje jak wyglądał powiat na koniec roku 2020. Zawarte są w nim 

informacje dotyczące działalności Zarządu Powiatu, Rady Powiatu, realizacji polityk, 

programów i strategii. Zaznaczył, że radni otrzymali cały dokument do zapoznania, teraz 

omówi kilka elementów. 

Przedstawił prezentację, która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie tematu i otworzył debatę nad raportem.      

Nadmienił, że zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym, podczas debaty nad raportem, 

głos mogą zabierać również mieszkańcy powiatu. Na ten moment taki wniosek nie wpłynął.  

Kolejno głos zabrała Pani Anna Gajewska. Radna powiedziała, że rok ubiegły był bardzo 

trudny, trudno było cokolwiek zaplanować. Był pełen niewiadomych. Zaznaczyła, że patrząc 

z perspektywy czasu na przedstawiony Raport, powinno zostać docenione prężne działanie 

Zarządu Powiatu oraz wszystkich radnych i pracowników Starostwa Powiatowego. 

Nadmieniła, że Klub Bezpartyjnych Samorządowców, który reprezentuje, będzie głosował 

za przyjęciem tego Raportu. Złożyła również podziękowanie dla wszystkich, którzy 

przyczynili się ciężką pracą do tego, co udało się osiągnąć w 2020 roku. Szczególne 

podziękowanie przekazała dla Pana Starosty i pozostałych członków Zarządu Powiatu. 

Pan Michał Kobrzyński powiedział, że przedstawiony Raport to w dużej mierze działania 

Zarządu Powiatu i Starostwa Powiatowego jako instytucji, w której pracują ludzie 

kompetentni i doświadczeni, co pozwoliło na sprawne realizowanie zadań. 

Radny zwrócił się z zapytaniem odnośnie danych zawartych w Raporcie, które są związane 

ze sportem. Nadmienił, że w jego ocenie dane są zbyt lakoniczne – „Powiat Legionowski 

wsparł inicjatywy sportowe dla pięciu podmiotów i udzielił trzech małych grantów”. 

Chciałby uzyskać informacje, jakie podmioty uzyskały to wsparcie. Odniósł się również do 

kwestii Ligii Powiatowej, ponieważ w związku z pandemią została ona praktycznie 

zawieszona. Od lutego odbyły się trzy turnieje. Jakiej wielkości było to wsparcie i czy te 

środki zostały zwrócone, czy zostały przekazane w niedużej wysokości?  

Pan Zenon Kuska powiedział, że Klub Radnych PIS będzie głosował za udzieleniem wotum 

zaufania dla Zarządu Powiatu w Legionowie. Nadmienił, że rok 2020 był trudnym rokiem, 

ale pomimo tego Powiat Legionowski „dał sobie radę”. W imieniu Klubu złożył 

podziękowanie Staroście, Wicestaroście i pozostałym Członkom Zarządu, za ich pracę,         

za rozwiązywanie często niełatwych problemów oraz wzorowe wykonywanie budżetu. 
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W imieniu Klubu Radnych PIS – u, Pan Zenon Kuska powiedział, że członkowie klubu będą 

głosowali za udzieleniem absolutorium.   

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że w dobie niepewności związanej z COVID – 19              

i pewnej stagnacji w roku 2020, wynikającej z pandemii i lockdownu oraz wielu innych 

ograniczeń, jak widać Powiat Legionowski „ma się wyjątkowo dobrze”, mimo przeciwności, 

na które nie miał wpływu. Patrząc na Raport i analizy budżetu wynika, że 2020 rok Powiat 

przetrwał zachowując tendencję rozwoju – zwiększył się budżet, zwiększyła się liczba 

mieszkańców, co jest niezwykle cenne, ponieważ to mieszkańcy tworzą powiat. W dalszym 

ciągu jest nadzieja na rozwój Powiatu, ponieważ Powiat Legionowski jest w „pierwszej 

piątce” w Polsce pod względem wydawanych pozwoleń na budowę. W gminach zauważalny 

jest równomierny rozwój Powiatu. Zadowalające są również dane, dotyczące ilości uczniów 

w szkołach, prowadzonych przez Powiat. Z roku na rok widoczny jest wzrost chętnych           

o ok. 10 %, gdzie konkurencja – Warszawa, Nowy Dwór Maz. przedstawia również bardzo 

ciekawe propozycje dla młodzieży. Świadczy to o tym, że zadanie w zakresie edukacji 

Powiat Legionowski realizuje na bardzo zadowalającym poziomie. Przedstawione dane 

pozwalają patrzeć z optymizmem na przyszłe lata.       

Pan Tomasz Talarski złożył podziękowanie Pani Skarbnik Katarzynie Rembelskiej                  

za współpracę, szczególnie w tych trudnych warunkach, w czasie pandemii. 

Pan Konrad Michalski powiedział, że odpowiedź na pytanie zadane przez Pana Michała 

Kobrzyńskiego, zostanie przesłana w formie elektronicznej.   

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń w debacie, Pan Leszek Smuniewski przystąpił       

do realizacji kolejnego punku porządku obrad.  

 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu w Legionowie. 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum 

zaufania Zarządowi Powiatu w Legionowie, zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym,  

jest konsekwencją debaty nad Raportem o stanie Powiatu.  

Zaproponował dyskusję w omawianym temacie, w której kolejno udział wzięli.  

Pani Anna Gajewska, która w imieniu Bezpartyjnych Samorządowców złożyła 

podziękowanie dla Zarządu Powiatu za dobre działanie w tych trudnych czasach,                   

za podejmowanie szybkich i często niełatwych decyzji. Rekomenduje przyjęcie wotum 

zaufania dla Zarządu Powiatu w Legionowie. Nadmieniła, że Klub Bezpartyjnych 

Samorządowców ocenia pracę Zarządu bardzo wysoko. 

Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, że chciałby ocenić pracę dwutorowo. Praca 

Urzędu według oceny radnego to dobra praca, która została wypracowana przez wiele 

Zarządów. Nadmienił, że osobiście jest zawsze dobrze obsłużony i że od mieszkańców 

również nie ma sygnałów negatywnych na pracę urzędników. 

Nadmienił, że Zarząd decyduje o wydatkowaniu pieniędzy, o inwestowaniu w danym 

rejonie, w danej gminie i tu radny pozostaje krytyczny. Zaznaczył, że przy wielu budżetach 

zgłaszane przez radnego inwestycje w Gminie Jabłonna, nie są realizowane prawie w ogóle. 

W jego ocenie jest duża dysproporcja środków przeznaczanych na wydatki w gminach. 

Uważa, że inwestycje w Gminie Jabłonna „leżą”. Nadmienił, że intencją jest wskazanie tych 

problemów. Zaznaczył, że Kluby Platformy Obywatelskiej i Porozumienia Samorządowego 

wstrzymają się od głosowania w tej kwestii.  
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 Pan Zenon Kuska powiedział, że członkowie Klubu Prawa i Sprawiedliwości będą 

głosowali za udzieleniem wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Legionowie. 

 Pan Artur Stankiewicz powiedział, że chciałby odnieść się do wypowiedzi Radnego 

Zbigniewa Garbaczewskiego. Zapytał, dlaczego w poprzednich kadencjach nie zgłaszał 

chęci inwestycji i przedstawia wygórowane oczekiwania. Zwrócił się z prośbą, aby wziąć 

pod uwagę możliwości Starostwa oraz kwestie związane ze współpracą z poszczególnymi 

gminami i to jak się rozkładają akcenty, jeżeli chodzi o możliwości inwestowania przez 

Powiat w poszczególnych gminach.  

 Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, że nie jest jego intencją atakowanie 

kogokolwiek, natomiast zwraca uwagę na liczby, które pokazują poziom inwestycji. 

 Pan Konrad Michalski w odniesieniu do wypowiedzi Pana Zbigniewa 

Garbaczewskiego, powiedział, że będzie remontowana droga powiatowa, od Janówka          

do miejscowości Góra, a część tej drogi jest w Gminie Jabłonna. 

Pan Michał Kobrzyński powiedział, że nie zgadza się z wypowiedzią 

Przewodniczącego Rady, który powiedział, że Powiat ma równomierny rozwój. Z punktu 

widzenia Miasta Legionowo obserwuje, że w ubiegłym roku działo się niewiele jeżeli chodzi 

o inwestycje oraz np. wspieranie sportu do którego co roku Radny nawiązuje. Wskazane 

przez Radnego argumenty, pozwalają mu mieć mieszane uczucia co do zaangażowania 

Zarządu Powiatu w Legionowie w ubiegłym roku. Nadmienił, że martwi go to tym bardziej, 

że dwóch spośród pięciu członków Zarządu, to mieszkańcy Legionowa. 

Pan Leszek Smuniewski odniósł się do wypowiedzi Pana Michała Kobrzyńskiego. 

Powiedział, że mówiąc o równomiernym rozwoju Powiatu, miał na myśli wzrost liczby 

mieszkańców oraz wzrost liczby udzielonych pozwoleń na budowę.  

Pan Przemysław Cichocki powiedział, że trochę personalnie odebrał wypowiedź Pana 

Michała Kobrzyńskiego. Nadmienił, że również chciałby, aby przestrzeń dla rozwoju miasta 

była lepsza. Zaznaczył, że cieszy się ze współpracy z członkami zarządu, którzy                     

są świadomymi samorządowcami. 

Pan Konrad Michalski w odniesieniu do wypowiedzi Pana Michała Kobrzyńskiego, 

powiedział, że się z tym nie zgadza. Zaznaczył, że oczekiwania i potrzeby klubów 

sportowych są dosyć duże, natomiast Powiat robi w tej kwestii co może. W poprzednim 

Kurierze ukazał się obszerny artykuł o decyzji, którą Zarząd podjął, dotyczącej wsparcia 

klubów sportowych. Takie środki są przekazywane co roku. Być może wnioski składane 

przez kluby opiewają na wyższe kwoty, ale powiat ma określony budżet i w tym zakresie 

zostały rozdysponowane środki. Nadmienił również, że Powiat ma w liceum klasy sportowe. 

Zaznaczył, że również gminy co roku składają wnioski o wsparcie na różne cykliczne 

wydarzenia i Powiat wspiera takie inicjatywy, tu padł przykład „Legionowskiej dychy”.  

Pan Michał Kobrzyński powiedział, że zdaje sobie sprawę jak wiele jest potrzeb jeżeli 

chodzi o sport i zgadza się, że każdy z Klubów powinien to wsparcie uzyskiwać. Nadmienił, 

że coraz mniej rozumie zasady i przesłanki, którymi kieruje się Zarząd przydzielając środki 

finansowe. Rozumie, że każdy z klubów zasługuje na wsparcie. Tegoroczny podział środków 

jest dla radnego niezrozumiały, bo drużyna, która wygrywa pierwszą ligę i jest 

ewenementem w skali ogólnopolskiej, dostaje takie same środki finansowe jak niewielki 

klub, w którym zrzeszonych jest kilkanaście osób. Nadmienił, że może warto byłoby 

pomyśleć o zwiększeniu tych środków i zachować jakieś proporcje. Podobnie sytuacja jest                     

w przypadku przekazywania środków finansowych na tę samą dyscyplinę sportu różnej 

wysokości kwot na zupełnie inny poziom sportowy oraz ilościowy biorąc pod uwagę udział 

zawodników. Nadmienił, że sposób dzielenia tych środków warto by było zweryfikować.  
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Pani Agnieszka Borkowska powiedziała, że każda dziedzina jest ważna. Nadmieniła, 

że czytając Raport odniosła wrażenie, że w zasadzie każda dziedzina, pomimo trudnego 

roku jakim był rok 2020 była zrównoważona – zdrowie, szkolnictwo, seniorzy 

zaopiekowani, rodziny zastępcze oraz sport. Nadmieniła, że jej uwagę zwróciła jedna 

sprawa. W ocenie Radnej, Powiat powinien zwiększyć nacisk na bezpieczeństwo. Raport      

o stanie powiatu pokazuje, że gminy się rozrastają, więc przybywa napływowych 

mieszkańców. 

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że czuje się adresatem przedstawionych uwag. 

Nadmienił, że spór jest istotą demokracji. Nadmienił, że w sensie formalnym jest 

przewodniczącym Zarządu od 27 kwietnia 2020 r., i odpowiedzialność dzieli z Panem 

Robertem Wróblem, któremu złożył podziękowanie za czas, kiedy kierował Zarządem. 

Nadmienił, że zawsze jest niedosyt i to dobrze, że Radni mają jeszcze swoje pomysły, 

swoje inicjatywy i spojrzenie na różne sprawy. Zaznaczył, że jeżeli chodzi o podział środków 

dla sportu, to w tym roku nieznacznie te środki zostały zwiększone. Powiedział, że bardzo 

chętnie weźmie udział w dyskusji na temat reguł, według których może bardziej 

przejrzyście będą mogły być rozdzielane środki. Powiedział, że Zarząd zawsze ma dylemat 

jak podejść do podziału środków, czy bardziej dofinansować profesjonalne kluby, które są 

dobrze zorganizowane, mają pewne struktury, czy wspierać tych, którzy dopiero się 

organizują.  

Pani Agnieszka Borkowska powiedziała, że rok 2020 był trudny dla wszystkich. 

Złożyła podziękowania dla pracowników urzędu oraz Pani Skarbnik, bez których Zarząd 

niewiele by zrobił.  

Pani Aleksandra Bednarek powiedziała, że również uważa, że Zarząd bez wsparcia 

dobrych urzędników, wspaniałego personelu pewnie inaczej by działał. Również przychyla 

się do podziękowań przekazanych przez Panią Agnieszkę Borkowską. Nadmieniła, że nie 

spotkała się z negatywną opinią na temat pracowników Starostwa wśród mieszkańców. 

Zaznaczyła, że jest to praca dla radnych na przyszłość, aby rozdzielane przez Powiat środki, 

były w stanie równo rozwijać każdą z gmin Powiatu.              

  W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń w dyskusji, Przewodniczący Rady 

przystąpił do procedury głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie udzielenia wotum 

zaufania Zarządowi Powiatu w Legionowie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Anna Gajewska, Mirosław Kado, Izabela Kownacka, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Mariusz Śledziewski, Robert 

Wróbel, Grzegorz Zbroch 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Zenon Durka, Zbigniew Garbaczewski, 

Michał Kobrzyński, Jacek Szczepański, Tomasz Talarski 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

Uchwała nr 221/XXX/2021 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie udzielenia wotum 

zaufania Zarządowi Powiatu w Legionowie stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Powiatu Legionowskiego za 2020 r.: 

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za 2020 r.; 

b) przedstawienie sprawozdania finansowego za 2020 r.; 

 

c) informacja o stanie mienia Powiatu Legionowskiego; 

 Przewodniczący Rady powiedział, że zarówno sprawozdanie finansowe jak                      

i sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Legionowskiego za 2020 rok, wszyscy Radni 

otrzymali w formie elektronicznej. Zwrócił się z prośbą do Starosty Legionowskiego                

o wprowadzenie do tematu.  

Pan Sylwester Sokolnicki w imieniu wszystkich członków Zarządu, przekazał podziękowanie 

za okazane zaufanie. 

Powiedział, że Sesja absolutoryjna, Sesja na której przedstawiany jest również Raport             

o stanie powiatu to ważne wydarzenie w samorządzie. Zaznaczył, że budżet na rok 2020 

został uchwalony 23 grudnia 2019 roku. Dochody zostały przyjęte uchwałą w wysokości 

ponad 114.000.000,00 zł, zaś wydatki ponad 125.000.000,00 zł. Nadmienił, że w ciągu 

roku mocą 10 uchwał Rady Powiatu w Legionowie i 30 uchwał Zarządu Powiatu                       

w Legionowie, budżet ten został zmieniony, co ostatecznie zamknęło kwotą na koniec roku 

128.000.000,00 zł po stronie dochodów i 115.000.000,00 po stronie wydatków. Zaznaczył, 

że wszystko było inaczej, niż zostało zaplanowane. W pierwszych dniach stycznia docierały 

już informacje za pomocą mediów, że gdzieś daleko rozprzestrzenia się choroba, ale nikt 

wtedy nie przypuszczał, że może dotknąć również nas. 4 marca 2020 roku pojawiła się        

w Polsce pierwsza osoba zakażona Covid-em. Zmieniło to gwałtownie całą sytuację                 

i możliwość realizacji przyjętego planu budżetu. Uchwalając budżet nikt nie miał 

świadomości co czeka Powiat. Później w miarę realizacji, w miarę upływu kolejnych 

tygodni, wszystko musiało być weryfikowane. Był to rok, który trudno jednoznacznie 

określić. Na pewno był to rok trudny, nieprzewidywalny i niestabilny. Do tego dołączyć 

należy zmianę składu Zarządu Powiatu w kwietniu ubiegłego roku. Zarząd Powiatu, 

zarówno ten funkcjonujący na początku roku 2020, jak i obecny, został postawiony przed 

trudnym wyzwaniem. Postawił sobie dwa zasadnicze cele: 

1) utrzymanie płynności finansowej (jeżeli chodzi o dochody powiatowe, to w stosunku 

do kwietnia 2019 roku spadły o 42 %); 

2) otwarty urząd powiatowy dla mieszkańców Powiatu - załamanie gospodarki 

spowodowało, że przedsiębiorcy oczekiwali daleko idącej pomocy; dlatego 

wychodząc z założenia, że jesteśmy służbą publiczną, należało również zapewnić 

otwartość urzędu; nadmienił, że Starostwo Powiatowe nawet na jeden dzień nie 

zostało zamknięte, na bieżąco były wprowadzane ograniczenia, szereg zakazów,     

ale urząd cały czas obsługiwał mieszkańców. 

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że Zarząd podejmował wiele trudnych decyzji, których 

celem było ograniczenie wydatków, do wydatków niezbędnych. Podejmowane były również 

trudne decyzje organizacyjne i kadrowe, wszystko po to, aby zapewnić dobrą, ciągłą               

i sprawną realizację zadań powiatowych. Zaznaczył, że pomimo trudnej sytuacji, związanej 

ze spadkiem dochodów, a jednocześnie zwiększonymi potrzebami, jeżeli chodzi                      

o zabezpieczenie przez skutkami pandemii, realizowane były inwestycje z głównym 

naciskiem na te, które zostały już rozpoczęte i wymagały zakończenia, ale również takie, 

które dawały możliwość pozyskania środków zewnętrznych. Przypomniał, że w ubiegłym 

roku została zakończona inwestycja w ZOZ w Legionowie, która uzyskała kolejny etap 
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modernizacji, nowe remontowane pomieszczenia, dobudowaną klatkę schodową. 

Realizowane były również inwestycje drogowe, które otrzymały dofinansowanie z Funduszu 

Dróg Samorządowych (przebudowa drogi w Karolinie), przebudowa pomieszczeń dla 

Zespołu do spraw orzekania o niepełnosprawności. Ważną kwestię jest również to,               

że Zarząd Powiatu podjął decyzję o budowie Liceum w Stanisławowie Pierwszym                      

i rozpoczęciu procedury przetargowej z wyborem wykonawcy na dokumentację techniczną. 

Wykonanie tej dokumentacji planowane jest pod koniec wakacji bieżącego roku,                   

co umożliwi rozpoczęcie procedury przetargowej, związanej z wyłonieniem wykonawcy       

na budowę tego liceum.  

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że tak jak już wcześniej wspominał o przebudowach 

dróg, należy tez wspomnieć o mniejszych inwestycjach: przebudowa przejść dla pieszych, 

poprawa bezpieczeństwa na drogach powiatowych, budowa chodnika w Komornicy. 

Zaznaczył, że była mowa o takim trochę niedoinwestowaniu wielu gmin, natomiast Starosta 

uważa, że mimo ograniczeń Covid-owych, mimo trudności np. w dostępie do instytucji, 

które opiniują inwestycje – Dyrekcja Ochrony Środowiska, Wody Polskie, to jednak w 2020 

roku udało się zorganizować wiele nowych projektów, które dzisiaj stanowią ważny kapitał 

ku temu, aby ewentualnie w momencie rozpoczęcia naboru wniosków, ubiegać się                  

o dodatkowe środki, czy też współfinansowanie inwestycji.  

Zaznaczył, że ważną kwestią dla Zarządu była pomoc dla przedsiębiorców. Ważne było 

dobre i sprawne uruchomienie środków, który wynikały z tarcz Covid-owych, ale również 

dobra informacja, zorganizowanie video poradni oraz punkt informacji. Zaznaczył,               

że sprawnie działający Powiatowy Urząd Pracy wziął na siebie ogromną pracę i ogromną 

odpowiedzialność. Dla małych przedsiębiorców wpłynęło na teren powiatu ponad 

64.000.000,00 zł, było tysiące wniosków, które trzeba było rozpatrzyć, tysiące spraw, które 

były związane z tą pomocą. Nie ulega wątpliwości, że Covid był praktycznie przez cały 

ubiegły rok. Pierwsza fala lockdownu została przyjęta ze zrozumieniem, ale również                

i strachem, ponieważ było szereg ograniczeń. W ocenie Starosty, mieszkańcy Powiatu 

przyjęli to ze zrozumieniem. Natomiast kolejny był trudniejszy, ponieważ wyłączał                 

z normalnego funkcjonowania wielu urzędników – kwarantanny, izolacje. Starosta 

ponownie nadmienił, że Starostwo Powiatowe w Legionowie było jedynym urzędem              

w okolicy, który był w pełni otwarty, oczywiście w reżimie epidemiologicznym. Nie ulega 

wątpliwości, że pomimo ograniczeń finansowych związanych ze spadkiem dochodów, 

Zarząd Powiatu podejmował inicjatywy, które będą skutkowały podejmowaniem działań      

w przyszłości. Została rozpoczęta debata na temat budowy częściowo obwodnicy Jabłonny 

oraz debata na temat wykorzystania drogi technologicznej w Wieliszewie dla wybudowania 

ciągu obwodnicy w Wieliszewie. Podejmowane były działania związane z poprawą 

bezpieczeństwa ruchu drogowego na drogach powiatowych. Zostały rozpoczęte prace 

projektowe związane z budową nowych przejść dla pieszych, budową nowych odcinków 

odwodnień. Rozpoczęto również działania związane z budową nowych projektów 

drogowych. Zaznaczył, że ważnym elementem była również współpraca z gminami. Odbyło 

się szereg spotkań w ramach konwentu Gmin Powiatu Legionowskiego, gdzie zostały 

ustalone reguły współpracy, związane z podejściem do budowy tzw. czworaków. Została 

podjęta decyzja, aby to Powiat wydawał pozwolenia w ścisłym kontakcie i współdziałaniu    

z gminami. Problem ten był podnoszony wielokrotnie przez przedstawicieli wielu gmin.        

W ocenie Starosty została zapoczątkowana pewna współpraca, został powołany zespół 

roboczy, aby problem, który jest dokuczliwy dla wielu mieszkańców ograniczyć. Starosta 

powiedział, że Covid w dużej mierze zrujnował nasze życie społeczne, gospodarcze,           

ale również i rodzinne. Wszyscy musieli się uczyć życia w nowych warunkach, a to wymaga 

cierpliwości i zrozumienia oraz wzajemnej pomocy. Pan Sylwester Sokolnicki złożył 

podziękowania na ręce Przewodniczącego. Nadmienił, że wielokrotnie toczyły się rozmowy 

na temat problemów jakie będą omawiane na sesjach. Podziękował również wszystkim 

Radnym za przekazywane wszelkie uwagi i sugestie oraz członkom Zarządu za współpracę 

i wsparcie wielu inicjatyw. Podziękowania przekazał również wszelkim służbom, ponieważ 

Covid to nie tylko wyzwanie dla Powiatu Legionowskiego, dla Starostwa Powiatowego,       

ale również dla wielu instytucji funkcjonujących na terenie Powiatu: 
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1) Pani Sylwii Patejuk za ogromną pracę jaką wykonywała Stacja Sanitarno – 

Epidemiologiczna; w dużych emocjach, w ogromnym stresie, presji; 

2) Powiatowego Urzędu Pracy – dla Pani Dyrektor i wszystkich pracowników za pomoc 

udzielaną przedsiębiorcom i mieszkańcom; 

3) dla służb mundurowych – policji, straży pożarnej; 

4) oraz wszelkich innych placówek – Ochotniczych Straży Pożarnych, placówek służby 

zdrowia. 

Pan Sylwester Sokolnicki podziękował również Pani Skarbnik za przygotowanie 

sprawozdania z realizacji budżetu oraz codzienną pracę Pani Skarbnik i pracowników             

z działu księgowo – finansowego. Podziękowania zostały przekazane również Sekretarzowi 

za współpracę oraz przygotowanie Raportu. Podziękowania skierował  również do 

Dyrektorów, Naczelników instytucji powiatowych i wydziałów Starostwa Powiatowego. 

Starostwa powiedział, że ta trudna praca w ubiegłym roku została zrealizowana dzięki 

ogromnemu zaangażowaniu pracowników. Nadmienił, że nie było autorytarnej decyzji          

o otwarciu Starostwa Powiatowego. Wspólnie z Naczelnikami rozwiązywane były problemy 

i zdecydowana większość podzielała pogląd, że Starostwo Powiatowe powinno być otwarte. 

Nadmienił, że w Starostwie nie było ogniska Covid-owego. Były przypadki zachorowań,      

ale pochodziły one ze źródeł zewnętrznych. 

Prezentacja stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Starosta poprosił Skarbnika Powiatu Legionowskiego o przedstawienie sprawozdania            

finansowego.  

Pani Katarzyna Rembelska omówiła szczegółowe wykonanie budżetu Powiatu w stosunku 

do planu, po wszystkich zmianach w ciągu roku, czyli na dzień 31 grudnia 2020 roku. 

Przedstawiła również informacje dotyczące mienia Powiatu Legionowskiego 

Przedstawiła prezentację, która stanowi załącznik nr 16 do protokołu.                

Pani Katarzyna Rembelska złożyła podziękowania dla całego Zarządu Powiatu oraz dla 

wszystkich Radnych za współpracę. Podziękowała również Panu Tomaszowi Talarskiemu za 

uznanie pracy. Podziękowania skierowała również najbliższym współpracownikom, czyli 

Zespołowi ds. analiz i budżetu i Wydziałowi finansowo – księgowemu. Zaznaczyła, że to był 

bardzo trudny rok, rok trudnych decyzji z uwagi na niepewną sytuację związaną                       

z pandemią Covid-19.   

Przewodniczący Rady podziękował za szczegółowe omówienie sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2020 rok.  

 

d) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Legionowie 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Legionowskiego za 2020 r.; 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu 

Pana Roberta Wróbla o odczytanie opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu                       

w Legionowie sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Legionowskiego za 2020 r. 

Pan Robert Wróbel odczytał Uchwałę 3.e./352/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 30 kwietnia 2021 roku w sprawie wydania opinii               

o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Legionowie sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Powiatu Legionowskiego za 2020 rok – stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
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d) dyskusja. 

Przewodniczący Rady podziękował za odczytanie uchwały i zaproponował dyskusję 

w omawianym temacie, w której kolejno udział wzięli. 

Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, że oceniając budżet i biorąc pod uwagę, że budżet 

wykonany jest na plus powinien cieszyć, ale należy brać pod uwagę, że samorząd ma na 

celu wydatkowanie pieniędzy, bo im więcej wydatkuje, tym więcej trafia do mieszkańców 

Powiatu i na inwestycje. Zaznaczył, że to nie jest pierwszy rok, że budżet w Powiecie 

zamyka się nadwyżką. Radny nadmienił, iż wie, że wynika to z wielu punktów, ale trzeba 

starać się realizować budżet tak, żeby nie kumulować nadwyżki, ponieważ samorząd nie 

jest od kumulowania nadwyżki, tylko do wydatkowania na potrzeby mieszkańców. 

Zaznaczył, że budżet jest zachowawczy i zaapelował, aby planować więcej wydatków. 

Członek Zarządu Pan Artur Stankiewicz odnosząc się do wypowiedzi Radnego Zbigniewa 

Garbaczewskiego powiedział, że jak najbardziej zasadne jest wydatkowanie środków             

w miarę możliwości, ale zwrócił się z prośbą o wzięcie pod uwagę faktu, iż nadmierne 

wydatkowanie, bądź zadłużanie tez może stanowić problem. Nadmienił, że oprócz 

inwestycji są tez oczekiwania pracowników i osób, których pensje są wydatkowane                 

z budżetu Powiatu.  

Wiceprzewodniczący Mirosław Kado (z powodu problemów technicznych, wypowiedź nie 

była słyszalna).  

Radny Pan Zenon Kuska złożył podziękowania dla Pana Starosty, Wicestarosty                          

i pozostałych członków Zarządu Powiatu oraz dla Pani Skarbnik za pracę. Nadmienił,               

że Klub Radnych PIS będzie głosował za udzieleniem absolutorium Zarządowi Powiatu          

w Legionowie. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił          

do procedury głosowania.  

Pani Anna Gajewska powiedziała, że z powodu problemów technicznych nie może wziąć 

udziału w głosowaniu. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Legionowskiego za 2020 r.: 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Izabela Kownacka, Grzegorz 

Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, 

Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Mariusz Śledziewski, Robert Wróbel, Grzegorz 

Zbroch 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Aleksandra Bednarek, Zenon Durka, Zbigniew Garbaczewski, Michał Kobrzyński, Jacek 

Szczepański, Tomasz Talarski 

BRAK GŁOSU (1) 

Anna Gajewska 
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NIEOBECNI (2) 

Mirosław Kado, Janusz Majewski 

Uchwała nr 222/XXX/2021 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego ora sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Legionowskiego za 2020 rok stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Legionowie z tytułu wykonania 

budżetu za 2020 rok: 

a) zapoznanie ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku                       

o udzielenie absolutorium; 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

o przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium. 

Pan Tomasz Talarski powiedział, że stanowisko Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku           

o udzielenie absolutorium zostało udostępnione wszystkim Radnym – stanowi załącznik 

nr 19 do protokołu. Zaznaczył, że w każdym roku, w którym Komisja pracuje nad tym 

stanowiskiem samo sprawozdanie z wykonania budżetu ma charakter liczbowy… (z powodu 

problemów technicznych dalsza część wypowiedzi jest niezrozumiała). Zaznaczył,                 

że wszyscy członkowie Komisji Rewizyjnej, podjęli decyzję o przedstawieniu wniosku                   

w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Legionowie.  

b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie 

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Legionowie                   

w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Legionowie za 2020 rok; 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu 

Pana Roberta Wróbla o odczytanie uchwały RIO w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Legionowie. 

Pan Robert Wróbel odczytał Uchwałę 3.f./300/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 16 czerwca 2021 roku, w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Legionowie, w sprawie udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu w Legionowie z tytułu wykonania budżetu w 2020 roku – stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu. 

c) dyskusja. 

Przewodniczący Rady zaproponował dyskusję w omawianym temacie, w której 

kolejno udział wzięli. 

Pan Tomasz Talarski powiedział, że chciałby przedstawić stanowisko dwóch Klubów 

Radnych, jeżeli chodzi o głosowanie w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu, 

które podjęły decyzję, że wstrzymają się od głosowania w tej sprawie. Powiedział,               

że powodem są duże dysproporcje roku 2020, jeżeli chodzi o wydawanie środków 

budżetowych. Nadmienił, że spełniając prośbę Pana Artura Stankiewicza przytoczy 

konkretne liczby, jeżeli chodzi o wydatki inwestycyjne i dotacje na zadania inwestycyjne 

oraz dotacje dla poszczególnych gmin. W 2020 roku budżet Powiatu zasilił gminy: 
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1) Jabłonna – 37.000,00 zł; 

2) Nieporęt – 185.000,00 zł; 

3) Legionowo – 286.000,00 zł; 

4) Wieliszew – 380.000,00 zł; 

5) Serock – 6.021.584,10 zł. 

Pan Tomasz Talarski powiedział, że dysproporcja jest widoczna wyraźnie.  

Radny nawiązując do wypowiedzi Pana Michała Kobrzyńskiego, który mówił o sporcie, 

chciał nawiązać do tematu kultury. Nadmienił, że kultura to nie tylko Powiatowa Instytucja 

Kultury i Radni powinni mieć świadomość, że to również organizacje pozarządowe, które 

wykonują świetną robotę na terenie Powiatu Legionowskiego, szczególnie widoczne to jest 

w Legionowie. Nie zna szczegółów z tego zakresu odnośnie innych gmin Powiatu. 

Zaznaczył, że w ubiegłym roku Powiat na kulturę przeznaczył 13.000,00 zł (nie 

uwzględniając PIK-u), z czego prawie połowa została przekazana Gminie Serock.      

Zwrócił się z prośbą do Zarządu Powiatu, aby w roku bieżącym środki były rozdzielane 

sprawiedliwie.         

Pani Anna Gajewska powiedziała w imieniu Klubu Bezpartyjnych Samorządowców,               

że członkowie Klubu będą głosowali za udzieleniem absolutorium Zarządowi Powiatu             

w Legionowie. Wyraziła zadowolenie, że wszyscy członkowie Komisji Rewizyjnej 

jednogłośnie poparli wniosek o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu w Legionowie. 

Nadmieniła, że ten budżet był trudny, realizowany w dziwnym czasie. Po raz kolejny złożyła 

podziękowanie Zarządowi Powiatu i wszystkim pracownikom Starostwa Powiatowego           

za wkład pracy. Odnosząc się do wypowiedzi Pana Tomasza Talaraskiego powiedziała,        

że owszem takie środki zostały przyznane dla Gminy Serock w ubiegłym roku, ale może 

należałoby spojrzeć jak to wyglądało kilka lat wcześniej?   

Pan Sylwester Sokolnicki zwrócił się z prośbą do Pana Tomasza Talarskiego                                

o doszczegółowienie, ponieważ nie wie skąd takie dane zostały przytoczone? Powiedział, 

że to nie jest kwota jaka dotarła do Gminy Serock. Nadmienił, że w roku 2012 została 

wykonana jedna inwestycja, droga 1807, z tego 70 % zostało zwrócone z Funduszu Dróg 

Samorządowych, a zatem nie jest to informacja do końca prawdziwa. Nadmienił,                   

że z końcem roku Powiat uzyskał z Funduszy Inwestycji Lokalnych kwotę 5.000.000,00 zł, 

która jest na koncie i czeka na podjęcie inwestycji, przebudowie drogi 1801, pomiędzy 

miejscowością Dębę, poprzez Stanisławowo, do Zabłocia. Inwestycja ta jest jeszcze 

niezrealizowana, dopiero zapoczątkowane jest przygotowanie dokumentacji technicznej. 

Jeżeli odnosić się precyzyjnie do wysokości środków inwestycji, to proszę jeszcze raz 

sprawdzić, ponieważ jedyną inwestycją realizowaną w roku ubiegłym na terenie Gminy 

Serock jest droga 1807, w kwocie ok. 2.500.000,00 zł, z czego Powiat otrzymał zwrot           

z Funduszu Dróg Samorządowych. Pan Starosta powiedział, że chciałby się również odnieść 

do wypowiedzi Pana Zbigniewa Garbaczewskiego. Powiedział, że nadwyżka, która została 

wypracowana na koniec roku jest efektem również tego, że dwukrotnie w roku 2020 Powiat 

otrzymał środki z budżetu Państwa: 

1) w ramach tzw. wsparcia Covid-owego – ponad 3.000.000,00 zł; 

2) z Funduszu Inwestycji Lokalnych – 5.000.000,00 zł na przebudowę drogi. 
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Zaznaczył, że nadwyżka, jest podstawą do tego, że w roku 2021 można było z niej 

finansować zadania i wydatki przewidziane na rok bieżący. Nadmienił, że gdyby Powiat 

kończył rok deficytem, to tegoroczny budżet nie wyglądałby tak, jak wygląda.       

Pan Tomasz Talarski odniósł się do wypowiedzi Pani Anny Gajewskiej, powiedział,                 

że cofając się kilka lat wcześniej, podobne kwoty były przeznaczane dla Gminy Nieporęt. 

Radny, w odpowiedzi do Pana Starosty, powiedział, iż są to wydatki, które są ujęte                

w sprawozdaniu finansowym i są to wydatki na inwestycje i dotacje na działania 

inwestycyjne również, w tym też na projektowanie oraz dotacja dla Gminy Serock na 

komunikację w wysokości 850.000,00 zł. 

Pan Mirosław Kado powiedział, że kwota, którą wymienił Pan Tomasz Talarski, może budzić 

zażenowanie Zarządu, natomiast w różnych latach, różnie to wyglądało. Na pewno w tym 

roku duża kwota będzie przeznaczona dla Gminy Nieporęt, ponieważ będzie tam inwestycja 

powiatowa. Zaznaczył, że bywały lata, kiedy Wieliszew „był zadowolony”, chociaż                  

w ostatnich latach trochę mniej. Nadmienił, że należy też wziąć pod uwagę, gdzie Powiat 

ma swoje placówki. Obecnie są umiejscowione w czterech gminach. Jedyną gminą, w której 

nie ma żadnej placówki powiatowej jest Gmina Jabłonna.  

Zaapelował, aby w tym roku i latach przyszłych zadbać o to, aby Powiat rozwijał się jak 

najbardziej równomiernie. 

Pan Artur Stankiewicz powiedział, że przychyla się do argumentów przytoczonych przez 

Pana Mirosława Kado.        

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń w dyskusji, Pan Leszek Smuniewski przystąpił        

do procedury głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie udzielania 

absolutorium Zarządowi Powiatu w Legionowie z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok: 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Anna Gajewska, Mirosław Kado, Izabela Kownacka, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Mariusz Śledziewski, Robert 

Wróbel, Grzegorz Zbroch 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Zenon Durka, Zbigniew Garbaczewski, 

Michał Kobrzyński, Jacek Szczepański, Tomasz Talarski 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

Uchwała nr 223/XXX/2021 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie udzielenia 

absolutorium Zarządowi Powiatu w Legionowie z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok - 

stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Rady w związku z uzyskaniem absolutorium, przekazał gratulacje 

Zarządowi Powiatu w Legionowie. Następnie ogłosił 15-minutową przerwę w obradach. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę Nr 192/XXIV/2020 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 21 grudnia 2020 

r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2021. 

Przewodniczący Rady powiedział, że Pan Starosta chciałby jeszcze nawiązać              

do poprzedniego punktu obrad.  

Pan Sylwester Sokolnicki w imieniu własnym i pozostałych Członków Zarządu Powiatu 

złożył podziękowanie za udzielenie absolutorium. Nadmienił, że Zarząd przyjmuje wszelkie 

uwagi, które zostały przedstawione w czasie dyskusji, które zapewne będą dobrym 

drogowskazem, jeżeli chodzi o dalszą pracę Zarządu. Przekazał osobistą prośbą do Pana 

Tomasza Talarskiego o spotkanie. Nadmienił, że wspólnie z Panią Skarbnik chcieliby 

doprecyzować kwotę, o której wspominał Radny. Zaznaczył, że prawdopodobnie miał na 

myśli lata 2016 – 2020. Dodał, że Miasto Legionowo miało w tym czasie zaangażowaną 

kwotę 23.000.000,00 zł.  

Pan Tomasz Talarski powiedział, że skorzysta z zaproszenia Pana Starosty.    

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego         

o omówienie projektu uchwały. 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że omawiana uchwała jest ostatnią uchwałą              

w pierwszym półroczu 2021 roku. Zaznaczyła, że jest to uchwała porządkująca budżet,     

aby przygotować go do sprawozdania opisowego za pierwsze półrocze 2021. Dlatego też 

widoczne jest wiele zmian po stronie dochodów, a są to wpływy, które fizycznie zasiliły 

konto Powiatu: 

1) dotacje z gmin na prowadzenie przedszkola specjalnego przez Powiat – kwota ponad 

313.000,00 zł; 

2) kary umowne za nieterminowe wykonanie umów – kwota ponad 25.000,00 zł; 

3) zwroty dotacji niewykorzystanej w 2020 roku – kwota ponad 123.000,00 zł; 

4) wpływy ze środków zgromadzonych na wydzielonych rachunkach dochodów 

własnych w jednostkach oświatowych – kwota ponad 8.000,00 zł. 

Nadmieniła, że ważne zmiany są również po stronie wydatków majątkowych: 

1) wprowadzone zostało zwiększenie planu wydatków o kwotę 7.000.000,00 zł,              

z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne dotyczące przebudowy drogi powiatowej 

Nr 1817W na terenie Gminy Jabłonna i Gminy Wieliszew od drogi wojewódzkiej         

nr 630 do drogi wojewódzkiej nr 631; w ramach wydatków, które nie wygasają          

z upływem roku budżetowego 2020 została opracowana dokumentacja projektowa; 

zadanie będzie realizowane w ramach przedsięwzięć ujętych w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej przy udziale środków z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych w kwocie 4.000.000,00 zł; 

2) wprowadzenie planu wydatków w kwocie ponad 58.000,00 zł, z przeznaczeniem       

na kontynuację w 2021 rozbudowy prawego wału przeciwpowodziowego rzeki Wisły 

na odcinku Jabłonna – Nowy Dwór Maz; z uwagi na konieczność zmiany terminu, 

Wody Polskie nie będą miały możliwości w tym półroczu zakończyć tej inwestycji, 

dlatego plan zostaje wprowadzony na dalszą część roku 2021; Pani Skarbnik 

zaznaczyła, że do końca czerwca ma zostać wpłacona kwota powyżej 11.000,00 zł 

na realizację tego zadania z wydatków niewygasających; 
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3) zwiększenie planu o kwotę 12.000,00 zł z przeznaczeniem na zabezpieczenie 

środków na ekspertyzy, analizy, opinie, które są niezbędne w prowadzeniu 

postępowań administracyjnych, w szczególności dotyczących badań emisji hałasu 

oraz dotyczących nadzoru nad lasami niestanowiącymi własności Skarbu Państwa; 

4) przesunięcie środków w wysokości 4.000,00 zł na dofinansowanie w formie dotacji 

organizacji zawodów sportowych przez gminy z terenu Powiatu Legionowskiego. 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały. Nadmienił, że projekt 

uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetową na posiedzeniu w dniu 28.06.br.                 

i uzyskał pozytywną opinię. Zaproponował dyskusję. 

Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do procedury 

głosowania.          

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że z uwagi na problemy techniczne, nie ma możliwości 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę                 

Nr 192/XXIV/2020 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2021. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, Sylwester 

Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz Talarski, 

Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

BRAK GŁOSU (1) 

Grzegorz Kubalski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Kownacka, Janusz Majewski 

 

Uchwała nr 224/XXIX/2021 Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę                

Nr 192/XXIV/2020 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2021 – stanowi załącznik nr 22         

do protokołu.  

 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Legionowskiego na lata 2021 – 2035. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego         

o omówienie projektu uchwały. 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że omawiany projekt uchwały jest konsekwencją 

podjętych przez Zarząd Powiatu uchwał, w okresie od 31.05.br. do 15.06.br., wraz                 
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z uwzględnieniem zmian, zawartych w uchwale w poprzednim punkcie porządku obrad 

dzisiejszej Sesji.  

Nadmieniła, że w ramach załącznika nr 1 uaktualniono kwotę wydatków bieżących, 

podlegających ustawowemu wyłączeniu z limitu spłaty zobowiązań tj. wydatków bieżących 

poniesionych w celu realizacji zadań związanych z przeciwdziałaniem Covid-19 na dzień 

31.05.br sfinansowanych środkami własnymi Powiatu - kwota 5.984,91 zł. 

W ramach załącznika nr 2 uwzględniono wszystkie zmiany omówione podczas poprzedniej 

uchwały. Zaznaczyła, że zmiana o której chciałaby powiedzieć, dotyczy zwiększenia 

środków o 200.000,00 zł na rok 2022; są to środki na opracowanie dokumentacji 

projektowej, dotyczącej nowej siedziby Powiatowej Instytucji Kultury.     

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały. Nadmienił, że projekt 

uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetową na posiedzeniu w dniu 28.06.br.                 

i uzyskał pozytywną opinię. Zaproponował dyskusję w omawianym temacie.           

Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do procedury 

głosowania.          

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2021 – 

2035.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz 

Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (3) 

Izabela Kownacka, Janusz Majewski, Artur Stankiewicz 

Uchwała nr 225/XXIX/2021 Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2021 – 
2035 – stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

przyjęcia „Programu Działań Powiatu Legionowskiego na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych na lata 2021 – 2026”. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Legionowie o omówienie projektu uchwały. 

Pani Magdalena Jagnyziak powiedziała, że program jest kontynuacją poprzedniego 

programu, który obowiązywał dotychczas. Przedstawiony program będzie funkcjonował       

w latach 2021 – 2026. Został zaktualizowany, zgodnie z zaleceniami osób zajmujących się 
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osobami niepełnosprawnymi. Był również omawiany na Społecznej Radzie do spraw osób 

niepełnosprawnych oraz na Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu 

w Legionowie.   

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował dyskusję 

w omawianym temacie.  

Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do procedury 

głosowania.          

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie przyjęcia „Programu 

Działań Powiatu Legionowskiego na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2021 – 2026”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Kownacka, Janusz Majewski 

Uchwała nr 226/XXX/2021 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie przyjęcia „Programu 

Działań Powiatu Legionowskiego na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2021 – 2026” 

- stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Wieliszew. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Wicestarosty Legionowskiego                   

o omówienie projektu uchwały. 

Pan Konrad Michalski powiedział, że omawiany projekt uchwały, przedstawiany jest Radzie 

Powiatu w Legionowie cyklicznie. Powiat Legionowski co roku wspiera tego typu inicjatywy 

w różnych gminach Powiatu. Nadmienił, że powoli wraca wszystko do normalności, 

pandemia ustępuje. Zaznaczył, że sprawdził na stronie internetowej „7. Ultramaratonu 

Powstańca 1944 – 2021”  i jest to wydarzenie patriotyczne. Nadmienił, że dofinansowanie 

jest przewidziane w kwocie 7.000,00 zł. Zwrócił się z prośbą do Radnych do podjęcie 

przedmiotowej uchwały. 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały. Nadmienił, że projekt 

uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetową na posiedzeniu w dniu 28.06.br.                 

i uzyskał pozytywną opinię. Zaproponował dyskusję w omawianym temacie, w której 

kolejno udział wzięli. 

Pan Mirosław Kado – z uwagi na problemy techniczne wypowiedź nie była słyszalna.           



 

20 

 

Z uwagi na brak kolejnych zgłoszeń w dyskusji, Pan Leszek Smuniewski przystąpił                

do procedury głosowania.          

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Wieliszew.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Kownacka, Janusz Majewski 

Uchwała nr 227/XXX/2021 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Wieliszew - stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

13. Rozpatrzenie projektu stanowiska Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

przebiegu korytarza Obwodnicy Aglomeracyjnej Warszawy. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Starosty Legionowskiego o omówienie 

projektu stanowiska.  

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że obecnie na terenie Powiatu Legionowskiego trwa 

ożywiona dyskusja, jeśli chodzi o globalne liniowe inwestycje, wykraczające poza rangę 

Powiatu Legionowskiego. Zaznaczył, że zarówno Kolej Północnego Mazowsza jak                        

i planowana Obwodnica Aglomeracyjna Warszawy, tzw. droga S50 są dosyć istotne dla 

funkcjonowania kraju, zapewne również dla Powiatu, ale również mocno ingerują w tereny 

zurbanizowane i zamieszkałe, co wywołuje dużo emocji. Powiedział, że stąd właśnie 

inicjatywa Zarządu Powiatu, aby stanowisko Rady Powiatu w Legionowie poparło 

oczekiwania Gminy Serock jeśli chodzi o jej lokalizację. Nadmienił, iż uważa, że mieszkańcy 

Powiatu, głównie Serocka, zdają sobie sprawę, że ta droga gdzieś musi powstać. Ta droga 

jest również istotna, z perspektywy przejęcia dużego ruchu od strony Przasnysza, 

Ostrołęki, Ciechanowa. W większości pojazdy tej komunikacji przejeżdżają przez teren 

Powiatu Legionowskiego. Będzie to również sygnał dla Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych                   

i Autostrad, że z przedstawionych wariantów, najbardziej korzystny jest wariant, który jest 

zaznaczony kolorem niebiesko – granatowym na slajdzie nr 3 prezentacji, która stanowi 

załącznik nr 26 do protokołu. Trasa tego wariantu odsuwa obwodnicę, drogę S50 

najbardziej w północnym kierunku, jeśli chodzi o granice Powiatu Legionowskiego. 

Nadmienił, że w dużej mierze biegnie ona po śladzie drogi krajowej nr 62, która stanowi 

główny tranzyt dla samochodów ciężarowych wschodniego odcinka, tj. z Litwy, Łotwy, 

Estonii i Rosji, z tego. Zaznaczył, że mieszkańcy Gminy Serock muszą zdawać sobie 

sprawę, że ta uciążliwość musi być w dużej mierze poniesiona. Natomiast nie chcielibyśmy, 

aby ona dzieliła gminy, tak jak to jest w wariancie zaznaczonym na kolor czerwony, tym 

najbardziej pożądanym przez GDDKiA, który biegnie na wysokości miejscowości Arciechów        

i Jadwisin, gdzie tereny są mocno zurbanizowane. 
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Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu i zaproponował dyskusję               

w omawianym temacie, w której kolejno udział wzięli. 

Pan Tomasz Talarski zapytał Starostę, w jakim kierunku te drogi wypadają na północy? 

Czy ta droga ma się łączyć z którąś z dróg np. w stronę Gdańska? Czy planowany jest jakiś 

węzeł komunikacyjny, który będzie pozwał włączyć się w autostradę lub w inną drogę 

szybkiego ruchu? 

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że droga S50 ma swój początek na Węźle Wiskitki        

i będzie przechodziła do skrzyżowania z autostradą A2. 

Kolejno głos zabrał Pan Mirosław Kado, który powiedział, że na początku chciałby odnieść 

się do dyskusji w poprzednim punkcie porządku obrad, ponieważ nie mógł zabrać głosu      

z powodu problemów technicznych. Powiedział, że powinien wstrzymać się od głosu, przy 

głosowaniu dotyczącym uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Gminy Wieliszew, 

ponieważ uważa, że ta kwota jest za mała, ale ostatecznie zdecydował o zagłosowaniu         

o podjęcie uchwały.  

Nawiązał również do dyskusji w sprawie obwodnicy. Nadmienił, że będzie głosował za 

wariantem jakiego oczekuje Gmina Serock, ale chciałby zwrócić uwagę, że w tym 

wariancie, który przebiega na południe od Serocka, powstaje most, który łączy dwa brzegi 

rzeki. Pozwala on ominąć Zegrze i Nieporęt tym uczestnikom ruchu, którzy chcą się 

przedostać na drugą stronę rzeki, więc to by było bardzo pozytywne. 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że patrząc na mapę, ta obwodnica dotyczy tylko jednej 

z gmin Powiatu, a Rada Powiatu reprezentuje cały Powiat. Natomiast biorąc pod uwagę 

bardzo wyraźny głos Gminy Serock w tej sprawie, powinniśmy brać pod uwagę dobro 

wszystkich mieszkańców. Przewodniczący Rady zachęcił, aby jak najbardziej brać pod 

uwagę stanowisko wypracowane przez samorząd gminny.  

Pan Sylwester Sokolnicki, powiedział, że to stanowisko jest w dużej mierze wyrazem 

szacunku i odniesienia się do władz samorządowych Miasta i Gminy Serock, ale jest to 

również stanowisko gmin Powiatu Wołomińskiego i Gminy Somianka. Jest to takie wspólne 

stanowisko, które zostało uzgodnione w toku pracy i dyskusji nad przebiegiem tej 

obwodnicy. W ocenie Starosty jest wiele samorządów, które wspierają właśnie ten wariant 

drogi S50.  

Pan Mirosław Kado powiedział, że podobny efekt, jak przy wariancie południowym poniżej 

Serocka, zostałby osiągnięty przy wariancie północnym, jeżeli trasa zakręciłaby na granicy 

Powiatu Legionowskiego trochę na południe i „przebiła się” przez Bug. Wtedy nie będzie 

mostu nad Narwią, ale będzie most nad Bugiem. Nadmienił, że trzeba zwrócić uwagę,         

że odległość między mostami, dojazd do Arciechowa z Serocka, z Łachy jest bardzo 

utrudniony i jest daleko. Zaznaczył, że jeżeli projektodawca przy wariancie północnym, 

trochę obniżyłby za mostem na Narwi, przebieg tej trasy i „przebił się” za granicą Powiatu 

Legionowskiego mostem przez Bug, mniej więcej na wysokości Arciechowa/Załubic, 

zostałby osiągnięty wtedy taki sam efekt jak przy wariancie południowym.   

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił          

do procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu stanowiska Rady Powiatu w Legionowie w sprawie przebiegu 

korytarza Obwodnicy Aglomeracyjnej Warszawy.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Kownacka, Janusz Majewski 

Stanowisko Rady Powiatu w Legionowie w sprawie przebiegu korytarza Obwodnicy 

Aglomeracyjnej Warszawy stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

wygaśnięcia mandatu radnego Rady Powiatu w Legionowie. 

 Przewodniczący Rady powiedział, że projekt tej uchwały wprowadzał do porządku 

obrad z bardzo mieszanymi odczuciami. Wspomniał o tym, że dwa i pół roku temu Radni 

rozpoczynali wspólną pracę na rzecz społeczności lokalnej, wszyscy z zapałem. Niektórzy 

z Radnych po raz pierwszy zasiadając w ramach Rady. Jednym z tych Radnych był Pan 

zanonimizowano, który z olbrzymim zapałem i zaangażowaniem, pełen energii i werwy 

przystąpił do pracy społecznej, jaką jest wypełnianie mandatu Radnego. Radny przez 

kilkanaście miesięcy, w sposób wyjątkowy realizował swoje obowiązki Przewodniczącego 

Komisji Porządku Publicznego, Wiceprzewodniczącego Komisji Rozwoju. Pokazał również, 

że nie istotne są różnice i poglądy polityczne, że wszyscy Radni powinni działać na rzecz 

dobra mieszkańców Powiatu. Wszyscy Radni, jak również i pracownicy Starostwa z dużym 

szacunkiem i dużą sympatią odnosili się do Radnego.  

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że kilkanaście miesięcy temu wydarzyły się tragiczne 

w skutkach okoliczności życiowe Radnego, które niestety uniemożliwiają dalszą realizację 

kariery samorządowca. Radny nie mógł uczestniczyć w posiedzeniach Rady Powiatu                  

i w obradach Komisji. Nie mógł też dopełnić innych obowiązków wynikających z pełnienia 

mandatu radnego, m.in. nie złożył oświadczenia majątkowego za rok 2020, co zgodnie        

z ustawą o samorządzie powiatowym, skutkuje utratą mandatu Radnego. Nadmienił,          

że projekt przedstawionej uchwały nie rozstrzyga istoty sprawy, tylko reguluje to ustawa. 

Radni podejmując tę uchwałę, tylko formalnie akceptują obowiązujący stan prawny.    

Przewodniczący Rady zaproponował dyskusję w omawianym temacie. W związku z brakiem 

zgłoszeń w dyskusji, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do procedury głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie wygaśnięcia 

mandatu radnego Rady Powiatu w Legionowie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Anna 
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Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zenon Durka 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

Uchwała nr 228/XXIX/2021 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie wygaśnięcia mandatu 

radnego Radny Powiatu w Legionowie – stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

 

 

15. Przyjęcie protokołu z XXIX Sesji Rady Powiatu w Legionowie. 

Przewodniczący Rady powiedział, że protokół nr 5/2021 z XXIX Sesji Rady Powiatu                 

w Legionowie, został przesłany Radnym razem z innymi materiałami na sesję i dotychczas 

nikt nie zgłosił żadnych uwag. Zapytał, czy teraz ktoś z Radnych chciałby wnieść jakieś 

sugestie. Nikt z obecnych na posiedzeniu nie miał uwag, więc Pan Leszek Smuniewski 

przystąpił do procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XXIX Sesji Rady Powiatu w Legionowie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (3) 

Mirosław Kado, Janusz Majewski, Robert Wróbel 

Przewodniczący Rady potwierdził, iż protokół nr 5/2021 z XXIX Sesji Rady Powiatu 

w Legionowie został przyjęty.  

 

 

16. Wolne wnioski i oświadczenia. 

Pani Agnieszka Borkowska powiedziała, że chciałaby zapytać Starostę,                         

w odniesieniu do przedstawionych informacji o zadaniach zrealizowanych przez Wydział 

Inwestycji i Drogownictwa, gdzie jest napisane „wydano 8 decyzji administracyjnych 

związanych z lokalizacją zjazdu z drogi powiatowej”. Zapytała, czy to są takie decyzje, 

których Radni nie powinni opiniować, albo omawiać na posiedzeniu Komisji Rozwoju Rady 

Powiatu? Zapytała również, czy mogłaby się zapoznać z dokumentami dotyczącymi tych 

zjazdów? Radna powiedziała, że najbardziej interesuje ją zjazd z ul. Sobieskiego                      

w Legionowie do nowo budowanej galerii.  
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Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że w tej sprawie skontaktuje się z Radną Naczelnik 

Wydziału Inwestycji i Drogownictwa i odpowie na pytania.  

Pani Agnieszka Borkowska zapytała również o przebudowę i remonty przejść dla pieszych. 

Powiedziała, że oprócz tego przy ul. Zwycięstwa/Sobieskiego, wnioskowała jeszcze                

o remont przejścia na wysokości Orlenu, w okolicy przedszkola publicznego, ponieważ tam 

jest duży ruch. Zaznaczyła, że pojawił się tam znak ostrzegawczy, ale zwraca się                    

z zapytaniem, czy w tym roku uda się to przejście wyremontować, aby było jeszcze bardziej 

widoczne. 

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że każdy planowany remont przejścia dla pieszych, 

wymaga projektu. Zaznaczył, że w tym roku jest wyjątkowa sytuacja, jeżeli chodzi                  

o projekty. Kolejny raz uruchamiany jest przetarg, związany ze znalezieniem wykonawcy, 

projektanta na wykonanie dokumentacji. I jeżeli udałoby się znaleźć projektanta                      

i w ramach posiadanych środków to być może uda się to wykonać. Starosta poprosił, aby 

Radna w rozmowie z Naczelnikiem Wydziału Inwestycji i Drogownictwa sprecyzowała 

dokładnie lokalizację wspominanego przejścia dla pieszych.  

Kolejno głos zabrał Pan Zbigniew Garbaczewski, który zwrócił się z zapytaniem, czy Powiat 

posiada informację  odnośnie zakończenia inwestycji, poszerzenia drogi 61 w Legionowie? 

Wcześniej była przekazywana informacja, że 25 maja, później Radny słyszał, że na koniec 

czerwca.  

Radny powiedział, że w Chotomowie, w samym centrum przy Straży, gdzie było 

wykonywane odwodnienie, zauważył, że nie przyjmuje ono takiej ilości wody jaka się tam 

zbiera. Nadmienił, że trzeba by się tam przyjrzeć, czy przypadkiem nie należałoby tam 

czegoś dobudować. Nadmienił, że jest to dobry moment, dlatego że Gmina Jabłonna na tej 

drodze kończy inwestycje. I taka sama sytuacja dotyczy ul. Partyzantów, gdzie kończy się 

inwestycja gminna w drodze. Dobrze by było się przyjrzeć tej drodze, żeby nie zostawiać 

doraźnej nakładki, tylko zrobić projekty i zrealizować przebudowę tej drogi. 

Pan Zbigniew Garbaczewski zapytał, czy coś się zmieniło w prawie, ponieważ obserwuje 

jeden blok w Legionowie przy Piaskowej. Budynek jest już oddany, a nie ma zasiedlenia. 

Taką samą sytuację Radny zauważył w Warszawie – budynek oddany, ogrodzenie 

pozabierane, prace nie są już prowadzone. Nadmienił, że wcześniej odbywało się tak,          

że inwestycja jeszcze była realizowana, a przyszli mieszkańcy mogli już wykonywać swoje 

wykończenia. 

Członek Zarządu Pan Artur Stankiewicz odniósł się do kwestii przejść dla pieszych, którą 

podniosła Radna Pani Agnieszka Borkowska. Powiedział, w uzupełnieniu wypowiedzi  

Starosty, że jest pewna gradacja, jeżeli chodzi o przejścia dla pieszych. Zaznaczył,               

że zarówno Zarząd Powiatu, jak i Klub PiS będzie traktował te sprawy priorytetowo. 

Nadmienił, że bywa tak, iż wystarczy we współpracy z gminą podjąć działania mające na 

celu doświetlenie przejścia dla pieszych. Czyli tak jak we wspominanym przypadku, droga 

przebiega przez gminę, to kwestia współpracy i dobrej woli, która często nie wymaga 

znacznych środków i nakładów, a wystarczy w lampach, które już istnieją, wymienić 

określoną żarówkę i to już w znaczny sposób poprawia bezpieczeństwo, jeżeli chodzi             

o przemieszczanie się pieszych, szczególnie w porach wieczorowych i nocnych. Nadmienił, 

że to przejście faktycznie wymaga przebudowy. Ze względu na wzmożony ruch na                

ul. Sobieskiego, piesi mogą mieć problem z przejściem w tym miejscu. Nadmienił, że uległy 

zmianie przepisy w prawie o ruchu drogowym, tzn. piesi dochodzący do przejścia dla 

pieszych mają pierwszeństwo, kierowcy powinni bezwzględnie się zatrzymać i udzielić 

pierwszeństwa pieszemu, dotyczy to również rowerzystów, którzy często mają 

pierwszeństwo. Reasumując, prawo się zmieniło i sytuacja pieszych uległa poprawie, jeżeli 

chodzi o kwestie bezpieczeństwa. Niemniej jednak zaznaczył, że sukcesywnie wszystkie 

przejścia dla pieszych są monitorowane i te które są szczególnie często uczęszczane               
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a wymagają przebudowy, to Powiat stara się jak najszybciej podjąć działania w tym 

zakresie. Nadmienił, że również to przejście dla pieszych na ul. Sobieskiego będzie brane 

pod uwagę.  

Pan Sylwester Sokolnicki odniósł się do kwestii poruszonych przez Radnego Zbigniewa 

Garbaczewskiego. Powiedział, że oczywiście Powiat zajmie się wskazanym odwodnieniem, 

ale zarówno część Legionowa, jak i Chotomowa, czy Jabłonny nie posiada zbiorczej 

kanalizacji deszczowej, więc rozwiązywanie problemów z zalewaniem, z nadmierną ilością 

wody sprawia mnóstwo problemów, ponieważ często po prostu nie ma co z tą wodą zrobić. 

Gdy pas drogowy jest wąski nie ma gdzie wybudować studni wodnych, ani innego sposobu 

odwodnienia. Zaznaczył, że zmieniły się warunki, zwłaszcza klimatyczne. Może być tak,      

że jest miesiąc suszy, a potem przychodzi ulewa, która stwarza powódź. Niestety w wielu 

miejscach na terenie Powiatu Legionowskiego mamy z tym do czynienia. Nadmienił,            

że kładzie duży nacisk, aby te wszelkie urządzenia odwodnieniowe przewidywały sytuacje, 

znacznie wykraczające poza normę, ale niestety takie sytuacje jakie miały miejsce                

w ostatnim czasie, nie są do opanowania i te masy wody muszą przez jakiś czas zalegać, 

ale oczywiście Powiat bierze to pod uwagę.  

Pan Sylwester Sokolnicki, powiedział, że było dwa dni małego armagedonu na terenie 

Powiatu Legionowskiego. Sytuacja nie była może tak dramatyczna jak w Czechach,            

czy innych miejscowościach w Polsce, ale 22 czerwca br. odnotowano 41 zdarzeń, w tym: 

2 zerwane linie średniego napięcia, 1 zerwany dach, 3 zalane piwnice i 35 zdarzeń 

związanych z utrudnieniami komunikacyjnymi, typu zablokowane drogi, zalane posesje czy 

odcinki dróg. Natomiast dwa dni później, tj. 24 czerwca w sumie było 38 zdarzeń 

związanych z kolejnymi zerwaniami linii średniego i niskiego napięcia, uderzeniem pioruna 

w drzewo, 12 zdarzeń związanych z zalaną infrastrukturą drogową i 21 zdarzeń związanych 

z zalanymi posesjami oraz piwnicami. W sumie w akcji brało udział ponad 100 strażaków     

i 44 pojazdy.  

Kolejno zabrał głos Pan Mirosław Kado i nawiązał do sytuacji sprzed 9 dni, nadmienił            

że być może temat jest już nieaktualny. Zaznaczył, że zauważył, iż chodnik przy wale 

pomiędzy Zegrzem a Wieliszewem jest niewykoszony. Zwrócił się z prośbą o interwencję 

w tym zakresie. 

Pan Tomasz Talarski powiedział, że przygląda się mapie drogi S50 i uważa, że to bardzo 

ciekawa koncepcja. Nadmienił, że może należałoby wrócić do rozmowy, albo o moście         

w Jabłonnie, albo przynajmniej dwóch pasach ruchu na drodze wojewódzkiej w kierunku 

Nowego Dworu Mazowieckiego. Ułatwiłoby to znacznie dojazd nad morze. 

Pani Agnieszka Borkowska powiedziała, że kwestię wspominanego przejścia dla pieszych 

zgłaszała we wniosku do budżetu i to jest przy skrzyżowaniu ul. Sobieskiego i ul. Piotra 

Skargi w Legionowie.   

Pan Artur Stankiewicz w odniesieniu do wypowiedzi Pana Tomasza Talarskiego, powiedział, 

że zapewne wszyscy by chcieli, aby taki most w Jabłonnie powstał. Natomiast most miał 

być kontynuacją przedłużenia trasy mostowej, która została „zdjęta przez Marszałka”. 

Zaznaczył, że sam most, bez inwestycji trasy mostowej mija się z celem. Nadmienił,               

że Starosta wraz z Zarządem, podjął działania na rzecz przebudowy obwodnicy od ronda 

w Jabłonnie, poprzez działki, które są zarezerwowane na ten cel, aż do drogi wojewódzkiej, 

która prowadzi do Nowego Dworu Mazowieckiego. Obwodnica przecinałaby ulicę 

Chotomowską, co rozwiązałoby problem u zbiegu ulic Chotomowskiej i Modlińskiej. 

Nawiązał również do kwestii odwodnienia, podjętej przez Pana Zbigniewa 

Garbaczewskiego. Powiedział, że istnieje przepis, który mówi o tym, że zarówno osoby 

prywatne, ale również i podmioty, które prowadzą działalność gospodarczą, w odpowiedni 

sposób powinny gospodarować wodami opadowymi, tzn. jeżeli deszcz pada to wody 
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powinny pozostać na działce, nie powinny być w żaden sposób odprowadzane ani na drogi 

gminne, ani na drogi powiatowe. W ocenie Radnego ten przepis „jest martwy”, tzn. nikt 

tego przepisu w żaden sposób nie egzekwuje. Zapis jest wprowadzany w projekcie                  

i generalnie jest znany inwestorom. Później inwestor buduje swój podjazd, w ten sposób 

że wody odprowadza na ulicę. Stąd później pojawiają się problemy dotyczące wód 

opadowych. Zwrócił się do Radnych, żeby przekazali do włodarzy Gmin, aby respektowali 

i przestrzegali mieszkańców o tym przepisie. Aby weryfikowali kto i w jaki sposób tymi 

wodami opadowymi gospodaruje.         

 

 

17. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący  Rady  poinformował, że zamyka XXX posiedzenie Rady Powiatu                   

w Legionowie, dziękując wszystkim za udział w Sesji. 

 

  

Przewodniczący 
Rada Powiatu w Legionowie 

 

Leszek Smuniewski 
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